
S p r á v a

o vybavovaní interpelácií poslancov MsZ zo zasadnutia MsZ 
11. februára 2014

_______________________________________________________________________________

Ing. Martin Turčan

1. Interpelujem zodpovedných vo veci výstavby na Petelenovej ulici v lokalite za vystavanými 
rodinnými domami. Pred rokmi, keď sa táto lokalita riešila - prijalo sa uznesenie MsZ o tom, že 
v tejto lokalite je možná výstavba polyfunkcie,  resp.  akákoľvek až vtedy, keď bude investorom 
vybudovaná prístupová komunikácia k lokalite, kde má výstavba prebiehať a to z dôvodu toho, že 
terajšia  existujúca  komunikácia  popri  rodinných  domoch  je  svojim  šírkovým  parametrom 
jednosmerná a pre zvýšenú dopravnú obslužnosť lokality nedostatočná. V tejto chvíli podľa mojich 
informácií prebieha budovanie sieti v tejto lokalite a ak následne bude prebiehať samotná výstavba 
je táto podmienka o rozšírení komunikácie akceptovaná a dohodnutá s investorom ?

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ
Stavebníkovi NUOVA  VENEZIA s.r.o.,  Fraňa Mojtu č.  14,  Nitra,  IČO: 44337302,  bolo 

vydané rozhodnutie o umiestnení stavby  „Novostavba polyfunkčného objektu v Banskej Bystrici“ 
na parcele č. KN-C 399/70, 137, 182, k.ú. Banská Bystrica, na Petelenovej ulici v Banskej Bystrici,  
pod zn. OVZ-SU 151946/95226/11/Boj, ev. č. 13/11 zo dňa 30.03.2011, kde jedným zo stavebných 
objektov je aj objekt  SO- 06 Spevnené plochy. Stavebné povolenie na SO-06 Spevnené plochy 
vydalo mesto Banská Bystrica, oddelenie dopravných stavieb pod zn. OVZ-DS 73264/10325/2012 - 
Bod,  ev.  č.  05/2012  zo  dňa  03.05.2012.  Úprava  MK  je  v  navrhnutá  v  dĺžke  123,714  m  na 
komunikáciu funkčnej triedy B, kategórie MZ 8,0/40 so šírkou jazdných pruhov 2 x 3,0 m, šírkou 
vodiacich prúžkov 2 x 0,5 m; súbežne s upravenou komunikáciou bude vybudovaný chodník pre 
peších šírky 2,0 m.

2. Interpelujem zodpovedných vo veci upratovania chodníkov v centre mesta a aj samotného 
Námestia SNP. Zaujímal by ma harmonogram týchto prác a teda, koľko krát, ktorou firmou a kedy 
boli  vykonané  upratovacie  služby  za  mesiace  november  a december  2013  a január  2014  na 
spomínaných chodníkoch a Námestí SNP v BB.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Upratovanie verejných priestranstiev v CMZ zabezpečuje firma GANZ, Mičinská cesta 47, 
974 01 Banská Bystrica. V CMZ (teda nie len priestor Nám. SNP) je upratovanie zabezpečované 
každý pracovný deň (okrem sobôt, nedieľ a štátom uznaných sviatkov) v čase od 06:00 – 10:00 hod. 
v  počte  štyria  pracovníci.  V  období  hlavnej  turistickej  sezóny  (jún  -  september)  f.  GANZ 
zabezpečuje od 10:00 do 14:00 hod. Ďalšie čistenie týchto priestranstiev ešte jedným pracovníkom 
naviac. 

Verejné  priestranstvo  v  CMZ je  teda  čistené  aj  v  zimnom období.  V prípade  sneženia  a 
poľadovice sú vykonávané činnosti  (strojné aj  ručné čistenie)  na zabezpečenie  zjazdnosti,  resp. 
Schodnosti  komunikácií,  v  ostatnom čase  je  verejné  priestranstvo  čistené  ručným zametaním a 
zberom odpadkov.

Okrem čistenia verejných priestranstiev, ktoré zabezpečuje Mesto Banská Bystrica, si čistenie 
v zmysle VZN Mesta Banská Bystrica č.9/2011 o verejnom poriadku na území mesta zabezpečujú aj 
užívatelia,  resp.  vlastníci  príslušných  nehnuteľností,  čo  v  priestore  Nám.  SNP  predstavuje 
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priestranstvo v šírke 3 m a v dĺžke popred danú nehnuteľnosť.

3. Interpelujem zodpovedných  vo  veci  osadenia  malých  košov na  odpad  umiestnených  po 
stĺpoch verejného osvetlenia  nakoľko v centre  mesta  BB vôbec nie  sú osadené smetné koše na 
odpad.  Napr.  na  ulici  Cikkerovej,  Kuzmányho,  Kapitulskej  a v Národnej,  kde  mame  desiatky 
reštaurácií,  občerstvení  a prevádzok  v ktorých  vydávajú  stravu  v obaloch,  ktoré  následne  nemá 
obyvateľ kde vyhodiť obal z jedla a ohorky z cigariet. S ohľadom na rozpočtové možnosti mesta, by 
som žiadal postupne osadenie týchto zberných nádob nakoľko je situácia vážna a centrum mesta 
pravidelne znečisťované.

Odpoveď: Ing. Peter Suchý, vedúci OÚ
Absenciu a potrebu umiestnenia smetných košov na území mesta evidujeme. V tomto roku 

budú na základe výšky schváleného rozpočtu smetné koše zakúpené a rozmiestnené podľa potreby a 
možností daných lokalít.

4. Interpelujem zodpovedných so žiadosťou o vysvetlenie prečo obyvatelia Banskej Bystrice, 
ktorí sú právoplatne na dôchodku nemajú možnosť čerpať zľavnené cestovné pre dôchodcov vo 
vozidlách MHD, keď majú vek 60 rokov ? Pokiaľ mám správne informácie môžu túto zľavu čerpať 
až od veku 62 rokov ? Nerozumiem tomu pokiaľ žena, ktorá odrodila niekoľko detí a je v dôchodku 
vo svojich 60 rokoch, prečo nemá rovnaké podmienky na zľavu, ako iní starší dôchodcovia ?

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Od 1.1.2014 došlo v našom meste k úprave tarifných podmienok v mestskej  doprave.  Aj 
napriek  tomu,  že  tarifné  podmienky  sú  prílohou  zmlúv  o  výkone  vo  verejnom záujme,  ktoré 
podpisuje štatutár mesta, informácia aj s návrhom tarifných podmienok bola predložená v písomnej 
forme na zasadnutie  komisie  MsZ pre dopravu,  bezpečnosť,  verejnoprospešné služby a verejný 
poriadok dňa 18.  októbra 2013. Uznesením číslo 14/2013 komisia informáciu o príprave zmien 
tarifných podmienok v mestskej hromadnej doprave v meste Banská Bystrica vzala na vedomie. 

K  zvýšeniu  veku  na  priznanie  zľavy  zo  60  na  62  rokov  došlo  z  dôvodu  postupného 
zvyšovania veku odchodu do dôchodku. Osoby, ktoré boli držiteľmi dopravnej karty pre kategóriu 
dôchodca od 60 rokov v roku 2013, majú od 1.1.2014 naďalej nárok na túto zľavu na cestovnom, 
napriek  tomu,  že  nedovŕšili  vek  62  rokov.  Noví  držitelia,  ktorí  v  roku  2013  neboli  držiteľmi 
dopravnej  karty  vystavenej  pre  kategóriu  Dôchodca  vo  veku  60  rokov,  majú  nárok  na  zľavu 
„Dôchodca 62“ až po dovŕšení veku 62 rokov. 

Ing. Lucia Skokanová

5.  Interpelujem  Oddelenie  údržby  miestnych  komunikácií  a inžinierskych  sietí  vo  veci  úpravy 
chodníka pozdĺž Tajovského potoka smerom  ku plavárni. Tvoria sa tam veľké mláky. Najmenej 
nákladné  riešenie  je  údajne  prekopanie  drážok  pre  odvod  dažďovej  vody  z najväčších  mlák. 
Takýmto spôsobom sa to údajne riešilo aj v r. 2009. 

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Oddelenie  údržby  miestnych  komunikácií  a  inžinierskych  sietí  vykonalo  obhliadku 
predmetného chodníka. Nakoľko v posledných dňoch bolo počasie bez zrážok, nie je možné sa k 
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danému  problému  zodpovedne  vyjadriť.  Samozrejme  požiadavku  evidujeme  a  neskôr  budeme 
informovať o možnosti odvodnenia chodníka.

6.   Ako členka Rady školy na MŠ Nová 2 interpelujem Školský úrad vo veci riešenie havarijného 
stavu na stropoch v niektorých šatniach v MŠ. V období august 2013 – január 2014 boli v škôlke zo 
zdrojov  rodičov  a občianskeho  združenia  financované  rekonštrukčné  práce  kúpeľní,  WC  v 4 
triedach a telocvične. Celková výška nákladov predstavuje  8.291,77. Práca za rekonštrukciu toaliet 
a WC bude splácaná v pravidelných mesačných splátkach do decembra 2014 vo výške 3.500 €. 
Nakoľko  v zrekonštruovaných  priestoroch  sú  v havarijnom  stave  stropy  a hrozí  znehodnotenie 
nového zariadenia ale aj  ohrozenie detí  interpelujem Školský úrad,  aby uvedenú situáciu riešil. 
S takouto  požiadavkou  sa  obracajú  aj  rodičia,  nakoľko  vložili  nemálo  vlastných  finančných 
prostriedkov do zariadenia, ktoré je mestské. Ďakujem za vybavenie. 

Odpoveď: RNDr. Tibor Maťaš, vedúci SUR
Nevyhovujúci  technický  stav  stien,  stropov a  schodiska  interiéru  MŠ Nová  je  spôsobený 

narušenou  statikou  časti  objektu.  Tento  stav  intenzívne  komunikujeme s  oddelením investičnej 
výstavby.  V súčasnosti  prebieha zadávanie  na vypracovanie technickej  dokumentácie  statiky so 
špecifikáciou na stabilizáciu základov a stavebné úpravy interiéru stien, stropov a schodiska. Táto 
technická  dokumentácia  určí  spôsob,  rozsah  a  množstvo  prác  potrebných  na  odstránenie 
nevyhovujúceho stavebného stavu objektu. Odstránenie týchto závad patrí medzi priority školského 
úradu v údržbe materských škôl.

Mgr. Vladimír Pirošík

7.   V rámci rozpravy mestského zastupiteľstva dňa 11. 2. 2014 k novele VZN č. 8/2013 o určení 
výšky  školských  dotácií  predkladateľ  uviedol,  že  zníženie  dotácií súvisí  s faktom,  že  školy  v 
zriaďovateľskej  pôsobnosti  mesta  pristúpili  k  vnútornej  racionalizácii  a  optimalizácii  svojich 
nákladov  na  prevádzku  a  mzdy.  Interpelujem  predloženie  zoznamu  týchto  racionalizačných 
opatrení. 

Odpoveď: RNDr. Tibor Maťaš, vedúci SUR
Zoznam vnútorných racionalizačných opatrení základných škôl:

ZŠ Bakossova -  osobný príplatok bol znížený zo 6%  na prenesených kompetenciách na 4,4% - 
úspora  3968 € ,osobné príplatky sa vyplácajú len vedúcim zamestnancom, ekonómka,  správca 
počítačovej  siete  a  5%  navýšenie  platu  nepedagogickým  zamestnancom,  na  originálnych 
kompetenciách  čerpanie  znížené  na  2,3% -  úspora  3060  €,  osobné  príplatky  sa  vyplácajú  len 
vedúcej ŠJ a hlavnej kuchárke.   Na 2. stupni zo bol počet tried znížený zo 7 na 6, s čím súvisí  
zníženie stavu pedagógov, úspora mesačne  859,4 € a bol rozviazaný pracovný pomer so školským 
psychológom, úspora 2 448 €.

ZŠ  Ďumbierska  -  zateplením a  výmenou  okien  na  budove  školy  a  telocvični  bolo  dosiahnuté 
šetrenie na vykurovaní cca 30 %. Vo vlastnej plynovej kotolni je regulované kúrenie na hranici 
maloodberu. Počet oddelení v ŠKD bol znížený z 8 na 6, šetrenie 15000 € ročne. V 8. ročníku 
spojenie tried prinieslo úsporu 3000 € za školský rok

ZŠ J.G.T. Gaštanová - spojením tried sa dosiahlo zníženie o 5,66 zamestnanca, podstatne sa  znížili 
priemerné náklady na žiaka o 563,21 €. Od školského roka 2013/2014 sa znížil stav o ďalšieho 
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pedagogického zamestnanca.

ZŠ Golianova - vybudovaním samostatnej kotolne vznikla úspora 40 000 € ročne. Bola realizovaná 
čiastočná  výmena žiaroviek   na úsporné  žiarivky,  úspora na  elektrickej  energii  ročne  15%. ZŠ 
pristúpila k zvýšeniu ceny prenájmu školských priestorov,čo prinieslo nárast príjmu o 7000 €

ZŠ Moskovská - zateplením a výmenou okien na budove školy a telocvični bude podľa prepočtov v 
školskom roku 2013/2014 dosiahnuté šetrenie na vykurovaní cca 40 %. Spojenie tried s nižším 
počtom žiakov a spájanie skupín v ročníkoch viedlo k zníženie priemerných nákladov na žiaka. 
Zvýšil sa príjem z prenájmu priestorov

ZŠ Pieninská - zníženie počtu pedagogických zamestnancov o 2,5 zamestnanca bolo dosiahnuté 
redukciou tried. Na nepedagogickom úseku boli zredukované výkony – celé úväzky zmenené na 
polovičné. Technické opatrenia v spôsobe dodávky teplej úžitkovej vody zabezpečia 10 % šetrenie 
ročne.  Pri  vyregulovaní  vykurovacieho  systému  a  inštalácii  termoventilov  na  radiátoroch  je 
predpokladaná úspora 3400 €. Základná škola zvýšila ceny prenájmu telocvične.

ZŠ Radvanská –  v rámci zavedenia úsporných opatrení bola zrušená jedna telefónna linka. Znížil sa 
počet  tried  spojením,  prebehla  optimalizácia  delenia  žiakov  na  skupiny  čím  sa  znížil  počet 
pedagogických zamestnancov o štyroch. Zvýšila sa cena prenájmu telocvične a učební na kurzy a 
školenia.  Nákup  niektorých  učebných  pomôcok  bol  zabezpečený  z  prostriedkov  Občianskeho 
združenia Marína.

ZŠ  Sitnianska  -  prevádzkové  náklady sú  dlhodobo  najnižšie  na  žiaka.  Spojenie  tried  s  nižším 
počtom žiakov  v  ročníkoch  prinieslo  úsporu  4500  €.  Zníženie  počtu  vedúcich  zamestnancov  - 
úspora 4500 €. Zmena spracovávania PaM na dodávateľský spôsob - úspora 1300 €.

ZŠ Spojová - udržiavanie vysokú naplnenosť tried. Nákupy tovaru cez VO, zabezpečenie grantov a 
použitie  príspevku  rodičovského  združenia  –  ročná  úspora  10000  €.  Regulácia  vykurovania, 
spotreby  elektrickej  energie  a  vody,  montáž  šetričov  na  vodovodné  batérie  -  15% šetrenie  na 
prevádzkových nákladoch ročne.

ZŠ SSV, Skuteckého – bola urobená výmena všetkých okien na škole, výmena žiaroviek za úsporné 
žiarivky,  montáž  prietokových  ohrievačov  vody,  výmena  plynových  kotlov  a  vyregulovanie 
systému– zníženie prevádzkových nákladov ročne o 65 %.

ZŠ Tr. SNP - montáž automatických úsporných poistiek na umývadlách a automatických úsporných 
poistiek  s  regulovaným  spúšťaním  vody  v  toaletách  –  úspora  úžitkovej  vody  40%.  Výmena 
klasických žiaroviek za úsporné žiarivky – úspora elektrickej energie 30%. Zmena spracovávania 
PaM zamestnancom na polovičný úväzok.

8.   V rozprave tak isto odznelo, že  došlo k dohode medzi vedúcim odboru školstva a riaditeľmi 
škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti  mesta a že existujú „iné cesty,  ako nahradiť školám výpadok 
v dôsledku zníženej dotácie vo VZN“. Interpelujem uviesť presne ako, akým spôsobom a z akých 
zdrojov, bude tento výpadok školám v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta kompenzovaný.

Odpoveď: RNDr. Tibor Maťaš, vedúci SUR
Podľa § 2 Zákona č. 597/2003 Z.z. o financovaní základných škôl, stredných škôl a školských 
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zariadení sú zdroje financovania verejných škôl, verejných materských škôl a verejných školských 
zariadení:

a) prostriedky zo štátneho rozpočtu v rozpočtovej kapitole Ministerstva školstva, vedy, výskumu a 
športu Slovenskej republiky a prostriedky zo štátneho rozpočtu v rozpočtovej kapitole ministerstva 
vnútra, 
b) prostriedky z rozpočtov obcí, 
c) prostriedky od iných fyzických osôb a právnických osôb za prenájom priestorov a zariadenia škôl 
alebo školských zariadení v čase, keď sa nevyužívajú na výchovno-vzdelávací proces,
d) zisk z podnikateľskej činnosti, 
e) príspevky od žiakov, rodičov alebo inej osoby, ktorá má voči žiakovi vyživovaciu povinnosť, na 
čiastočnú  úhradu  nákladov  spojených  s  hmotnou  starostlivosťou  v  školách  a  v  školských 
zariadeniach podľa osobitných predpisov, 
f) vo vybraných školských zariadeniach príspevky od žiakov, rodičov alebo inej osoby, ktorá má 
voči žiakovi vyživovaciu povinnosť, na čiastočnú úhradu nákladov na výchovu a vzdelanie, 
g) príspevky od zamestnávateľov a zamestnávateľských zväzov, 
h) príspevky a dary, 
i) iné zdroje podľa osobitného predpisu.
Zdroje financovania cirkevných škôl a súkromných škôl sú: 
a) prostriedky zo štátneho rozpočtu v kapitole MŠVVaŠ a v kapitole ministerstva vnútra, 
b) prostriedky od iných fyzických osôb a právnických osôb za prenájom priestorov a zariadenia škôl 
v čase, keď sa nevyužívajú na výchovno-vzdelávací proces, 
c) zisk z podnikateľskej činnosti, 
d) príspevky od zriaďovateľov, 
e) príspevky od žiakov, rodičov alebo inej osoby, ktorá má voči žiakovi vyživovaciu povinnosť, na 
úhradu nákladov na výchovu a vzdelanie, 
f) príspevky od zamestnávateľov a zamestnávateľských zväzov, 
g) príspevky a dary, 
h) iné zdroje podľa osobitného predpisu. 

Prechod  od  jednozdrojového  verejného  financovania  k  viaczdrojovému  prostredníctvom 
zákona č.  506/2001 a následne zákona č.  597/2003, ktorý ho nahradil,  znamenal  východiskovú 
reformnú zmenu a základný prelom v pohľade na „bezplatné“ financovanie základných a stredných 
škôl. Vytvorili sa zákonné možnosti na to, že tak štátne školy, ako aj neštátne školy môžu získavať 
finančné prostriedky nielen z verejných zdrojov, teda zo štátneho rozpočtu a samospráv, ale aj zo 
súkromných zdrojov ako darov, školného, ako i zo zdrojov komerčného charakteru, napríklad zo 
zisku  z  podnikateľskej  činnosti.  Takéto  možnosti  predstavujú  významný  krok  na  ceste  k 
posilňovaniu váhy súkromného financovania škôl. Financovanie verejných základných škôl teda 
musí byť v súlade so zákonom č.  597/2003 Z.z.  Pri  zmene výšky dotácie na žiakov školských 
klubov  a  stravníkov v  školských jedálňach  sme vychádzali  aj  zo  zmeny spôsobu financovania 
týchto zariadení. V roku 2013 dostávali školské kluby dotácie na skutočný počet žiakov v školských 
kluboch, v roku 2014 dotácia patrí na všetkých žiakov školy, čo je značne vyšší počet ako počet detí 
navštevujúcich školský klub. Tak je to aj v prípade školských jedální, kde v roku 2013 boli financie 
prideľované na potenciálny počet stravníkov v roku 2014 na skutočný počet žiakov školy. Výpadok 
spôsobený zmenou výšky príspevku vo VZN je teda nižší ako sa na prvý pohľad zdá. V prípade 
verejných  škôl  sa  tento  výpadok  bude  kompenzovať  hlavne  z  vlastných  príjmov  škôl,  t.z.  z 
prenájmov.  

 

9.    V rozprave k tomuto bodu odznelo aj  to,  že dotácie sú oproti  roku 2013 krátené aj  z toho 
dôvodu, že mesto musí oproti roku 2013 financovať ďalších päť nových súkromných školských 
zariadení.  Ak  má  mesto  problémy  s financovaním  škôl  a školských  zariadení  vo  svojej 
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zriaďovateľskej  pôsobnosti  a musí  robiť  racionalizačné  opatrenia,  prečo  súhlasilo  so  vznikom 
ďalších súkromných školských zariadení?  V zmysle § 16 ods. 1 písm. l) zákona zákona č. 596/2003 
Z.z.  o  štátnej  správe  v  školstve  a  školskej  samospráve  je  na  zriadenie  súkromného  školského 
zariadenia potrebný súhlas obce. Bol takýto súhlas vydaný a ak áno, prečo?

Odpoveď: RNDr. Tibor Maťaš, vedúci SUR
      Žiadosť  o  zaradenie  školy  alebo  školského  zariadenia,  do  siete  predkladá  zriaďovateľ 
ministerstvu do 31. marca kalendárneho roka, ktorý predchádza roku, v ktorom má byť škola alebo 
školské zariadenie zriadené. To znamená, že ak chcel zriaďovateľ prevádzkovať školu alebo školské 
zariadenia od 1. septembra 2013 musel svoju žiadosť o zaradenie podať do 31.3. 2012. Súčasťou 
žiadosti musí byť aj stanovisko obce. Preto žiadosti o zaradenie troch súkromných materských škôl 
a jedného súkromného centra špeciálno pedagogického poradenstva boli doručené na školský úrad v 
roku 2012, keď sa len pripravovala II. etapa racionalizácie a neboli známe ešte jej závery a tiež 
nebol zverejnený predpoklad výberu podielovej dane pre rok 2013.  Piata žiadosť sa týkala zmeny 
sídla súkromného centra voľného času z obce Ráztoka do Banskej Bystrice a bola odovzdaná vo 
februári 2013 a následne bol vydaný súhlas so zmenou sídla.   

10.   V zmysle VZN rozhodujúcim pre pridelenie dotácie na mzdy a prevádzku je počet detí  a 
žiakov k  15.  septembru predchádzajúceho kalendárneho  roka,  ktorý  škola  a  školské  zariadenia 
vykázala  v  štatistickom  výkaze  Škol  (MŠ  VVŠ  SR)  40-01.  Splnilo  päť  nových  súkromných 
školských zariadení  túto zákonnú podmienku? Ak áno,  koľko peňažných prostriedkov prišlo na 
podielových  daniach  do  rozpočtu  mesta  vďaka  týmto  novým  školským  zariadeniam  a koľko 
peňažných  prostriedkov  im  bude  vyplatené  v rámci  dotácie  na  mzdy  a prevádzku  v zmysle 
schváleného VZN?

Odpoveď: RNDr. Tibor Maťaš, vedúci SUR
Žiadosti  v zmysle legislatívy a platného VZN zriaďovatelia podali  v stanovenom termíne, 

nakoľko zriaďovatelia sú povinný odovzdať žiadosti do 15.10. kalendárneho roka. Zriaďovatelia 
žiadosti odovzdali nasledovne: Stadetore, CŠPP dňa 17.9.2013, Súkromná MŠ, Materské centrum 
Hviezdička  dňa  23.09.2014,  Súkromné  CVČ,  Pod  Urpínom dňa  1.10.2013,  Detské  centrum u 
Macka Macíka, Súkromná MŠ dňa 25. 10.2013, Súkromná MŠ, Mgr. Šabo dňa 20.9.2013. Celková 
výška príjmovej stránky mesta za päť nových zariadení je 287 815,81 eur. V rámci dotácie na mzdy 
a prevádzku bude v roku 2014 vyplatené týmto subjektom 263 427 eur, čo je viac ako 88 % /253278 
eur/ dotácie pre verejné subjekty, ktoré mesto minimálne musí vyplatiť.

11. Dňa  11.  12.  2013  sa  uskutočnilo  tzv.  Tretie  fórum  mimovládnych  neziskových 
organizácií v meste Banská Bystrica. V rámci fóra zaznela pripomienka zástupcov MNO, že 
Mesto nedodržuje čl. 18 ods. 3 písm. c)  Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom mesta 
Banská  Bystrica  (ZHNMM),  v zmysle  ktorého  sa,  s  účinnosťou  od  1.  7.  2012,  vyžaduje 
k žiadosti  o  pridelenie  priestoru  za  zvýhodnenú  sumu,  okrem  iného,  aj  stanovisko  Rady 
mimovládnych  neziskových  organizácií  so  sídlom v Banskej  Bystrici.  Podľa  členov  Rady 
MNO boli  od júla  2012 v tejto  veci  kontaktovaní  zo strany MsÚ iba raz,  pričom takýchto 
zvýhodnených nájmov bolo v MsZ prerokovaných viac. Kto (meno a priezvisko príslušného 
zamestnanca MsÚ) zodpovedá za ne/dodržiavanie uvedeného ustanovenia ZHNMM, a  prečo 
sa táto povinnosť nedodržuje?
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Odpoveď: Ing. Ján Sasák, vedúci ESM

Dôvody prečo nebolo striktne dodržiavané uvedené ustanovenie ZHNMM som popísal  
v  odpovedi  na  interpeláciu  vznesenú  na  25.  zasadnutí  MsZ  dňa  10.12.2013.   Na  základe 
pripomienky  zástupcov  MNO  bude  spracovateľ   v  budúcnosti  dôsledne  vyžadovať  pri  
spracovaní  predkladaných  žiadostí  od  žiadateľa  aj  stanovisko  Rady  MNO.  Za 
ne/dodržiavanie  uvedeného  ustanovenia  zodpovedá  spracovateľ  žiadostí  Ing.  Miroslav  
Muroň a z hľadiska kontroly predkladaných materiálov ja Ing. Ján Sasák ako jeho vedúci. 

Ing. Mgr. Pavol Katreniak
12. Občania sa na mňa obrátili s otázkou, prečo boli v poslednom období nasadené staré trolejbusy. 
Podľa ich námietok sa po Novom roku zhoršili podmienky cestovania v MHD.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Dopravný  podnik  mesta  Banská  Bystrica  disponuje  v  súčasnej  dobe  týmito  typmi 
trolejbusov:

• Škoda Tr - 30  SOR   v počte 19 kusov, vozidlá sú nízkopodlažné
• Škoda Tr - 14 v počte 4 kusy - sólo
• Škoda Tr - 15 v počte 6 kusov, kĺbové vozidlá

V bežný pracovný deň  je denná výprava vozidiel v počte 23.
Počet vypravených vozidiel je v zmysle vyššie uvedeného väčší ako počet nízkopodlažných 

trolejbusov Tr- 30 SOR.
Počet  vypravených  nízkopodlažných  vozidiel  je  obmedzovaný  pravidelnými  periodickými 

kontrolami trolejbusov ako aj riešením poistných udalostí a opráv.
Turnusová potreba je teda dopĺňaná vozidlami Tr- 14 a Tr-15 s rokom výroby 1989, resp 

1997-98. 
V rámci možností sa dopravca snaží o najväčší možný počet vypravených nízkopodlažných 

vozidiel.  Trolejbusy Tr - 14 a Tr - 15 sú používané len v dňoch školského vyučovania, kedy je 
požiadavka na väčší  počet prepravených osôb. Zároveň je však nutné dodať, že aj staršie vozidlá 
plne spĺňajú všetky bezpečnostné a prevádzkové požiadavky.

13.     Obraciam sa na Ing. Ľubomíra Bobáka, konateľa a predsedu predstavenstva MBB, a. s., o  
predloženie informácie o jeho činnosti v MBB, a. s.  za obdobie od 10. 12. 2013 do 11. 2. 2014.

Odpoveď:  Ing. Ľubomír Bobák, konateľa a predseda predstavenstva MBB
Informácia o činnosti konateľa a predsedu predstavenstva MBB a.s. za obdobie od 10.12.2013 do 
11.2.2014 : 

V tomto  období zasadalo predstavenstvo 1 x , dňa 23.01.2014 s nasledovným programom:
1. Uznesenie MVZ MBB a.s. 
2. Smernica o poskytovaní informácií - pripomienky
3. Predaj pozemku p.č. 3681/639 v k.ú. Radvaň
4.  Žiadosť o poskytnutie informácií – TI Slovensko
5. SNZ OZ – žiadosť o príspevok na publikáciu
6. Schválenie protipovodňového plánu – k.ú. Šalková
7. Pohľadávka Davicor a.s. – návrh riešenia
8. Rôzne

7/16



V rámci činnosti spoločnosti a realizovaných projektov : 
- Príprava majetkového vysporiadania medzi SVPŠ š.p. a MBB a.s. v rámci realizácie 

ochrannej hrádze Hrona v k.ú. Šalková
- Príprava podkladov na refinancovanie úverov z Prima banky a ČSOB 
- Rokovania s SLSP za účelom vyrokovania čo najlepších podmienok
- Rokovania na Sário za účelom prilákania investorov do priemyselného parku
- Rokovania a aktualizácia údajov o priemyselnom parku so spoločnosťou MH Invest – 

MH SR
- Riešenia odstránenia závad z prehliadky PO a BOZP v NBD Medná ulica
- Organizovanie pravidelných porád vedenia spoločnosti 
- Riešenie neplatičov nájomného v NBD
- Príprava materiálov pre PH SR – člen pracovnej skupiny pre rozvoj ekonomiky
- Organizovanie a príprava prác III. etapy výstavby inžinierskych sietí
- Účasť na E – aukcii – na dodávku elektrickej energie

PhDr. Marcel  Pecník

14.    Chcem  sa  obrátiť  na  pána  primátora  s  interpeláciou,  ktorú  som  naznačil  na  
novembrovom MsZ len  som zistil,  že  som zostal  nevypočutý zo  strany MsÚ. 3.12.  boli  v  
Šalkovej  vysadené  stromy,  javory.  Keď prebiehala  táto   výsadba,  je  to  výsadba,  ktorá  sa  
nedotkla  iba verejných priestranstiev,  ktoré sú izolované od obytnej  zóny,  ale dotkla sa aj  
pozemkov,  ktoré  sú  v  bezprostrednej  blízkosti  rodinných  domov,  čo  sú  síce  verejné  
priestranstvá,  je  to  majetok  mesta,  ale  roky sa  o  tie  priestranstvá  starajú  obyvatelia  tých  
domov. O to je to závažnejšie, že pri výsadbe týchto stromov boli ľudia informovaní, že aj  
poslanci a aj OR súhlasili s tým, aby sa tam tie stromčeky vysadili. Ja chcem zopakovať, že  
to bolo bez prerokovania v OR, nikto sa ani poslancov nepýtal, či tam tie stromčeky môžu 
byť vysadené. Na druhej strane sa pýtam, čo by sa stalo, keby hocikde v meste pred rodinný  
dom, hoci aj na verejnom priestranstve, ste vysadili stromy bez toho by ste sa ho opýtali. Ja  
hovorím  teraz  o  tom,  že  sú  nespokojní  a  neboli  o  tomto  informovaní.  Súčasťou  tejto  
interpelácie  je  petícia  obyvateľov  časti  Budín,  mestskej  časti  Šalková,  ktorí  žiadajú  tieto  
stromy na trvalých trávnatých porastoch odstrániť. Spolu s petíciou prikladám aj vyjadrenie  
SPP distribúcie, kde sa jasne hovorí o tom, že z pred niektorých domov dokonca tieto stromy 
budú musieť byť odstránené, pretože sa nerešpektovali určité ochranné pásma. Interpelujem 
aj za to, že ak takéto niečo sa bude riešiť aj v budúcnosti, v ktorejkoľvek inej mestskej časti,  
aby to minimálne s poslancami bolo prerokované. Teraz to nebolo prerokované.

Odpoveď: Ing. Beáta Kostúrová,  vedúcia OVZ ZP
Mesto  Banská  Bystrica  v  spolupráci  so  správcom  mestskej  zelene,  príspevkovou 

organizáciou mesta ZAaRES, vysadilo v mestskej časti Šalková 80 ks javorov tatárskych v  
zmysle zákona 543/2002 o ochrane prírody a krajiny.

Tento druh javorov  javor tatársky (Acer  tataricum  )  sa  vysádza najmä v zeleni  mesta, 
alebo okrasných záhradách. Patrí medzi druhy "polostrom-polokrík", čiže formy  vyšľachtené 
na účel okrasných drevín. Dorastajú najviac do 5 m výšky. Sú stĺpovité, priemer koruny má  
približne  1,5  metra  vysadené  do  formy  stromoradia.  Veríme,  že  v  blízkej  budúcnosti  
poskytnú  obyvateľom  mesta  aj  prímestských  častí  príjemný  pocit,  pohľad  a  niekedy  aj  
blahodárny tieň. Jeho listy sa na jeseň sfarbujú do karmínovej farby a vytvárajú tak krásnu 
jesennú atmosféru. 

Každá náhradná výsadba, ktorá sa realizuje v zmysle zákona je realizovaná na pozemkoch 
mesta Banská Bystrica,  podlieha procesu schvaľovania   UHA, oddelenia ŽP na MsÚ a správcu 
mestskej zelene, ktorí zohľadňujú vhodnosť navrhnutých drevín a miesto ich vysadenia. Prihliada sa 
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najmä  na  podzemné  inžinierske  siete,  aby  v  budúcnosti  nedochádzalo  k  ich  poškodzovaniu, 
charakter prostredia, ako aj na iné.

SPP podalo  upozornenie, že po ich presnom zameraní dve dreviny (z 80 vysadených) pred 
rodinným domom č.14 a č.11 na tamojšej ulici zasahujú do ochranného pásma  cca 20 až 30 cm. 
ZAaRES ako správca a  zhotoviteľ  tieto  stromy presadí a  zároveň zabezpečí, aby v budúcnosti 
nedošlo k prípadnému narušeniu ochranného pásma plynovodu.

Petícia bude vyriešená v zmysle petičného zákona. Rokovanie s petičným výborom je zvolané 
na 10. marca 2014, kde sa vec vyjasní za účasti všetkých dotknutých subjektov.

Ing. arch. Ľudmila Priehodová

15.  Interpelujem  primátora,  kto  je  zodpovedný  za  to,  že  do  návrhu  územného  plánu  sa  
dostala malá vodná elektráreň Iliaš, keďže nebola ani v koncepte ÚP a ani v zadaní. 

Odpoveď:  Ing.arch. Ľubomír Keleman, riaditeľ ÚHA
Spracovateľ územnoplánovacej dokumentácie ÚPN M Banská Bystrica zapracoval do záväznej 
časti  Návrhu  ÚPN  M  BB  Malú  vodnú  elektráreň  Iliaš  podľa  pokynu  obstarávateľa 
územnoplánovacej dokumentácie vyplývajúceho z procesu obstarávania ÚPD na základe: 
– požiadavky Zadania pre spracovanie ÚPN M BB  kap. 13.1.6. Požiadavky na riešenie vodné 

toky a nádrže
– riešenia  Konceptu  ÚPN M BB záväzná  časť  kap.  Z  5.3.7.  regulatívy a  limity vodného 

hospodárstva
– stanoviska Krajského stavebného úradu v Banskej Bystrici k Návrhu ÚPN M BB podľa § 22 

stavebného zákona zo dňa 27.02.2012
– stanovísk doručených Slovenským vodohospodárskym podnikom š.p. Banská Bystrica :
1. ku  Konceptu  ÚPN  M  Banská  Bystrica  –  stanovisko  zo  dňa  10.10.2008   pod  č.  CS 

62/2008/CZ 149/2008-220
2. k Návrhu ÚPN M Banská Bystrica – stanovisko zo dňa 09.07.2010 pod č. CS 87/2010/ CZ 

9579/2010-220 a jeho doplňujúceho stanoviska zo dňa 20.05.2011 pod č. CS 2019/2011/CS 
5897/2011-220

3. k Návrhu ÚPN M Banská Bystrica – stanovisko zo dňa 08.02.2012 pod č. CS 123/2012/ CZ 
2156/2012-220

Mgr. art. Viera Dubačová

16.  Obrátili sa na mňa občania z Bakossovej ulice – z tých 3 výškových panelákov, ktoré sú za 
cestou, pretože ich príjazdová cesta je rozbitá. Keď sa opravovala Bakossova ulica, ich časť za 
cestou zostala neopravená a sú na nej jamy a výmole. Moja interpelácia sa teda týka opravy tejto 
časti cesty.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Potrebu lokálnych opráv komunikácie na Bakossovej ulici v smere k výškovým panelákom 
správca  miestnych  komunikácií  eviduje.  Po  skončení  zimného  obdobia  a  obnovení  činnosti 
zariadení  produkujúcich  asfaltové  zmesi  (marec  –  apríl)  bude  oddelenie  údržby  MK  a  IS 
zabezpečovať stavebnú údržbu miestnych komunikácií v meste a to vrátane Bakossovej ulice.
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Ing. Milan Lichý

7.    Interpelujem  vo  veci  vymáhania  nedoplatkov  za  miestne  dane  a miestneho  poplatku  za 
komunálne odpady. Viac obyvateľov mesta dostalo v decembri 2013 exekučné rozhodnutia a musia 
uhradiť  nemalé  sumy,  nielen  Mestu,  ale  aj  externému právnikovi  a  exekútorom.  Vo viacerých 
poslancom občanmi avizovaných prípadoch však nejde o zámerné vyhýbanie sa povinnosti. Sú pred 
pristúpením k tvrdému vymáhaniu najskôr konkrétne prípady preskúmané? Ako je využívaný § 82 
ods. 3 zákona č. 582/2004 Z. z. o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a 
drobné  stavebné  odpady  v znení  neskorších  predpisov,  v  zmysle  ktorého  na  zmiernenie  alebo 
odstránenie tvrdosti zákona môže Mesto vyrubený poplatok znížiť alebo odpustiť rozhodnutím? 

Odpoveď:  Ing. Beata Farkašová, vedúca OEM
Ekonomicko-finančná kondícia Mesta výrazne zvyšuje tlak na efektívnosť procesu vymáhania 

pohľadávok. Externé vymáhanie pohľadávok jednoznačne zvýšilo  úspešnosť ich inkasovania. 
Ak daňový subjekt v lehote podľa daňového poriadku alebo osobitných predpisov (zákona 

o miestnych daniach), alebo v lehote určenej v rozhodnutí nezaplatil daň alebo neodviedol vybranú 
daň, správca dane ho môže vyzvať, aby daňový nedoplatok odviedol alebo zaplatil v ním určenej 
náhradnej  lehote.   Správca  dane  je  povinný  v  tejto  výzve  upovedomiť  daňového  dlžníka  o 
následkoch neodvedenia alebo nezaplatenia daňového nedoplatku. 

V priebehu  roka  2013 oddelenie  daní  a poplatkov  upozornilo  a  vyzvalo  na  úhradu  6  643 
daňových dlžníkov. 

Ak ani po výzve na úhradu daňového nedoplatku daňový dlžník neuhradí alebo nepreukáže 
platbu, správca dane vyhotoví výkaz daňových nedoplatkov, ktorý je exekučným titulom na začatie 
exekučného konania.  Po odstúpení  nedoplatku už celé  ďalší  proces prebieha podľa exekučného 
poriadku. 

Ustanovenie § 82 ods. 3 zákona č. 582/2004 Z.z. o miestnych daniach od 01.01.2013 upravuje 
možnosť  správcu  dane  na  žiadosť  poplatníka  zmiernenie  alebo  odstránenie  tvrdosti  zákona  pri 
vyrubení poplatku za komunálny odpad – znížením poplatku alebo jeho odpustením. Ide o konanie, 
kedy  Mesto posúdi každý jednotlivý prípad, v ktorom poplatník požiada o takúto úľavu, pričom 
prihliada  predovšetkým na  finančnú  stránku  daňovému  subjektu,  platobnú  disciplínu  ostatných 
miestnych daní a na skutočnosť, či už v predchádzajúcom období bola subjektu poskytnutá podobná 
úľava.   Tento krok však musí  daňový subjekt urobiť pred odstúpením nedoplatku na exekučné 
vymáhanie. 

18.     Z môjho podnetu bola ešte v roku 2011 ustanovená a dňa 26. 8.  2011 zvolaná pracovná 
skupina k pripravovanej rekonštrukcii banskobystrického Mestského parku. Odvtedy sa nestretla. 
Ďalšie stretnutie malo byť po ukončení inventarizácie a zhodnotení zdravotného stavu  zelene v 
Mestskom parku. Podľa dostupných informácií  boli  tieto  činnosti  vykonané.  Žiadam o zvolanie 
pracovnej  skupiny k problematike  Mestského  parku.  Zároveň  žiadam o informácie  o súhlase  na 
výrub drevín v Mestskom parku.  

Odpoveď:  Ing. František Krč, riaditeľ ZAaRES
Závery z komisie z r. 2011 boli  zapracované  do realizačných  prác: 

a)  prieskum názorov  občanov,

– anketa s konkrétnymi  otázkami,
– vyhodnotenie ankety. 

b) Ukončenie  inventarizácie  vegetačných krytov.

10/16



c)  Na  základe  inventarizácie  bolo  nutné  spracovať   expertízu   zdravotného  stavu  a  stability 
vybraných drevín

d) Riešiť výrubové  povolenia na základe posudkov  KPÚ.    
e)  Organizácia ZAaRES realizuje verejné obstarávanie na spracovateľa  realizačného  projektu  
výrubov stromov, ako aj náhradných výsadieb do parku  v zmysle  súhlasného stanoviska KPÚ.  Na 
ďalšie  stupne  PD  organizácia  ZAaRES  nemá  finančné  zdroje  ako  ani  odbornosť.  Celkový 
projektový zámer obnovy, ktorý pôjde na schválenie KPÚ, by mal riešiť MsÚ, pretože v roku 2010 
zámer obnovy, ktorý spracoval na podmienky minulej výzvy z ROP, KPÚ neschválilo. Vzhľadom 
na uvedené komisia zvolaná nebola

Odpoveď: Ing. Beáta Kostúrová,  vedúcia OVZ ZP
Mesto  Banská  Bystrica  pristúpila  v  roku  2011  k  inventarizácii  drevín  v  rámci  ktorej  sa 

posudzoval  zdravotný  stav,  svetelné  podmienky  či  stabilita  koruny  stromu.  Inventarizácia  a 
následná  expertíza  Technickej  univerzity  vo  Zvolene  potvrdili,  že  stav  mnohých  stromov  v 
Mestskom parku nie  je  dobrý.  Nakoľko sa v blízkosti  Mestského parku nachádza Ekonomická 
fakulta UMB a stredné školy ako aj z dôvodu veľkej návštevnosti parku, pristúpi Mesto Banská 
Bystrica k odstráneniu stromov, ktorých stav  bol na základe odbornej analýzy vyhodnotený ako 
najvážnejší. Na základe predloženej expertízy rozhodol KPÚ Banská Bystrica, že zámer odstrániť 
vybrané dreviny je prípustný. Zabezpečí sa tým väčšia bezpečnosť a životnosť parku pre ďalšie 
generácie. 

Mesto Banská Bystrica odstráni v tomto výrubovom období, teda do marca 2014, tie dreviny, 
ktoré môžu predstavovať riziko pre ľudí ako aj pre majetok nachádzajúci sa v okolí parku. Pôjde 
prevažne o stromy (20- 25 ks), ktoré rastú v blízkosti cestnej komunikácie a chodníkov v parku. 
Odstránenie starých stromov bude len prvým krokom k revitalizácii Mestského parku, ktorú mesto 
plánuje vykonať v nasledujúcich rokoch. 

 Mestský park bol založený v roku 1895 a rastie v ňom, približne, 850 stromov. Od roku 1988 
neboli vykonané závažnejšie zásahy do zelene. Zamestnanci mesta ako aj správca mestskej zelene 
vykonávali  len bežnú údržbu,  ktorá zahŕňala  opilovanie suchých konárov a  konárov,  ktoré boli 
prekážkou pre verejné osvetlenie. V roku 2004 boli vypílené štyri suché stromy a v roku 2013 dva.

Prvé konanie ohľadom výrubu najvážnejšie postihnutých drevín sa uskutoční 28.02.2014, za 
účasti pracovníkov ZAaRES, pracovníkov MsÚ, prizvaných externých pracovníkov z OZ Slatinka.

19.    Uznesením  č.  674/2012 zo  16.  októbra  2012 k „Návrhu opatrení  na  zvýšenie  atraktivity 
Námestia  SNP“, Mestské  zastupiteľstvo  požiadalo  pána  prednostu  Mestského úradu zabezpečiť 
službu na operatívne odstraňovanie komunálnych nedostatkov v historickom centre mesta Banská 
Bystrica, najmä na Námestí SNP a Námestí Štefana Moysesa od začiatku decembra 2012. Malo ísť 
o službu na zabezpečenie operatívneho odstraňovania bežných nedostatkov v týchto „hosťovských“ 
priestoroch  nášho  mesta  tak,  ako  to  kedysi  robili  mestskí  richtári,  mešťanostovia,  starostovia, 
pravidelnou kontrolou s konkrétnymi opatreniami. Ako je táto služba vykonávaná?

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK
Mesto Banská Bystrica v júni 2013 obnovilo povrch vozovky (zelený asfalt) a s ním súvisiace 

odvodnenie komunikácie, čim boli odstránené najzávažnejšie nedostatky v priestore pešej zóny na 
Dolnej ulici, Nám SNP  a Nám. Š. Moysesa. Cieľom mesta je na jar 2014 pred umiestnením letných 
terás, zrealizovať lokálne opravy ostatnej časti verejného priestranstva. 

Zimná údržba v tejto lokalite bude vykonávaná obvyklým spôsobom. Po skončení zimného 
obdobia 2013/2014 bude prostredníctvom dodávateľskej  firmy vykonávaný pravidelný týždenný 
monitoring stavu miestnych komunikácií v priestore Dolnej ulice, Nám. SNP a Nám. Š. Moysesa, 
podľa  ktorého  budú  operatívne  odstraňované  drobné  závady  v  stavebnej  úprave  povrchu 
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komunikácií. 
Kontroly  v  predmetnej  lokalite  (odvoz  odpadov,  stav  smetných  košov)  sú  vykonávané 

pracovníkmi  oddelenia  odpadového  hospodárstva  a  údržby  verejných  priestranstiev  MsÚ 
pravidelne.  Zvoz  odpadov  je  zabezpečovaný  každý  deň,  nedostatky  zistené  spoločnosťou 
zabezpečujúcou zvoz sú odstraňované okamžite (napr. oprava smetných košov a pod.).

20.   Ako je Mesto finančne, technicky a organizačne pripravené na kosenie verejných priestranstiev 
a na odstraňovanie burín a inváznych rastlín v roku 2014? 

Odpoveď: Ing. Peter Suchý, vedúci OÚ
Údržbu verejnej zelene technicky a organizačne zabezpečuje správca zelene – Záhradnícke a 

rekreačné služby, Banská Bystrica. 
Finančné zabezpečenie: na činnosti súvisiace s agendou bol rozpočet na rok 2014 znížený o 

cca 100 000 € v porovnaní s rokom 2013, čo sa prejaví hlavne na výsadbe a údržbe kvetinových 
záhonov,  údržbe drevín a bude to  mať dopad aj  na počet  kosieb verejných priestranstiev (aj  v 
závislosti  od klimatických podmienok resp.  zrážok).  Na invázne druhy bol  rozpočet  krátený na 
polovicu z 30 000 € na 15 000 €.

21.    Interpelujem vo veci zabránenia parkovaniu áut v starej Rudlovej na ulici Pod Bánošom od 
zvonice smerom k ihrisku. Parkujúce autá znemožňujú prejazdnosť tejto úzkej uličky.

Odpoveď:  Ing. Miroslav Bálint, náčelník MsP 
        Problém parkujúcich vozidiel na ulici Pod Bánošom v úzkej uličke a omedzený prejazd  
vozidiel   sa  priebežne  kontroluje  hliadkami  vykonávajúcim  službu  v  mestskej  časti  Sásová  - 
Rudlová  a  pravidelne  dávame  úlohu  vykonávať  kontroly  problematického  parkovania  vozidiel. 
Počas vykonávaných kontrol tam v čase kontroly príslušníci MsP zistili jedno porušenie zákona, 
ktoré riešili na mieste uložením blokovej pokuty. Kontrola parkovania vozidiel na tejto ulici bude 
vykonávaná aj naďalej a príslušníci budú inštruovaní k zvýšenej pozornosti pri kontrole ulíc aj v 
okolí.  V prípade  porušovania  a  obmedzovania  dopravy v danej  lokalite  môžu kedykoľvek toto 
občania aj oznámiť na operačné stredisko MsP a neodkladne vykonáme opatrenia.

22.   Žiadam o opravy výtlkov v dlažbe v starej Rudlovej. Potrebná je miestna výmena dlažbových 
prvkov bez väčších nákladov.    

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

V  „starej“  Rudlovej  sú  komunikácie  s  dlažobným  povrchom  na  Strmej  ulici  a  ul.  Pod 
Bánošom. Tieto si  však vyžadujú rozsiahlejšiu opravu ako len lokálnu výmenu, resp.  doplnenie 
dlažobných kociek. Potreba opravy týchto komunikácií je správcom MK evidovaná a jej realizácia 
závisí od dostatku prostriedkov na stavebnú údržbu MK a určení priorít opráv komunikácií na území 
celého mesta.

Bc. Andrej Refka

23.  Medzi  ulicami  Tatranská  a Rudohorská,  pozdĺž  ZŠ  Sitnianska  vedie  chodník.  Oslovili  ma 
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s problémom rodičia, ktorých  detí navštevujú ZŠ Sitnianska.   Po tomto chodníku si skracujú autá 
cestu a pritom je tam zákaz vjazdu.  Rodičia  sa obávajú o svoje deti,  aby sa tu  nestala  nehoda, 
nakoľko tento chodník,  využívajú žiaci ZŠ Sitnianska a musia sa autám, ktoré chodia po tomto 
chodníku vyhýbať. Tak isto ma na tento problém, upozornili aj učiteľky zo ZŠ Sitnianska, ktoré to  
vidia priamo z okien ZŠ Sitnianska, ako autá chodia po chodníku počas celého dňa. 

Odpoveď:  Ing. Miroslav Bálint, náčelník MsP 

O uvedenom probléme vieme a vykonávame pravidelné kontroly podľa našich možností a boli 
tam v poslednom období minulého týždňa riešení štyria priestupcovia. Naďalej ukladáme povinnosť 
túto lokalitu hliadkam MsP kontrolovať hlavne v ranných a odpoludňajších hodinách. V prípade 
zistenia porušovania platného dopravného značenia je potrebné aby aj učiteľky na tieto skutočnosti 
upozornili telefonicky  veliteľa operačného strediska MsP, ktorý vykoná ďalšie opatrenia. 

24.  Podľa ankety občianskeho združenia Banskobystrický okrášľovací spolok, „Bystrické strašidlá“ 
je  najhorším  strašidlom  v meste  autobusová  stanica.  Nedôstojné  podmienky  pri  cestovaní 
obyvateľov do iných kútov Slovenska, ako aj nepríjemný šok pre tých, ktorí pricestovali do Banskej 
Bystrice,  po prvýkrát  je dennodennou realitou a  smutnou skutočnosťou. Preto ma zaujíma, ako 
pokračujú rokovania ohľadom realizácie rekonštrukcie autobusovej stanice.

Odpoveď:  Mgr. Miroslav Rybár, prednosta MsÚ

Pánu poslancovi  v  prvom rade  musím pripomenúť,  že Autobusová stanica  je  súkromným 
majetkom SAD, a. s. Banská Bystrica a doprava, ktorá sa na nej realizuje, je v kompetencii VÚC. 
Napriek  tomu  rokujem  s  dvomi  potenciálnymi  investormi,  aby  sme  tento  roky  pretrvávajúci 
problém riešili  k spokojnosti našich občanov. 
 
25. Chcel by som interpelovať ohľadom parkoviska na Partizánskej ceste.  Jedná sa o pásmo 3, 
plateného parkovania. Na parkovisku sa zdržiava dažďová voda a v strede parkoviska je prepadnutá 
cesta. 

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK
Oddelenie údržby miestnych komunikácií a inžinierskych sietí ako správca MK riešilo danú 

situáciu s nájomcom parkovacích miest v zóne s regulovaným parkovaním. Spoločnosť EEI s.r.o. 
začne  realizovať  opravy  miestnych  komunikácií  (parkovísk)  v  druhej  polovici  marca  2014. 
Parkovisko na Partizánskej ceste bude zaradené po obhliadke daného stavu ako prioritné. 

26.    Chcel by som interpelovať kompetentných, vo veci vyjadrenia sa k e-mailu od pána Michalka. 
E-mail posielam v plnom znení.

V Januári tohto roku sme boli konzultovať návrh letnej terasy podľa nových ustanovení mestského 
zastupiteľstva na pamiatkovom úrade. Tu nás oboznámili s tým, že Národná ulica je vyradená zo 
zóny určenej na osadenie letných terás. 
Pizzeria EVIJO funguje v danej ulici  od roku 1996. Za týchto 17 rokov pôsobenia máme samé 
kladné ohlasy od zákazníkov.  Preto nás  úplne  zaskočilo  rozhodnutie  kompetentných úradníkov, 
zrušiť letnú terasu na tejto ulici po toľkých rokoch bezproblémového prevádzkovania.
Nevieme, aké dôvody viedli mestské zastupiteľstvo k tomu, aby vyradili túto, údajne oddychovú, 
často vyľudnenú ulicu zo zóny pre osadenie terás. Keď sem náhodou zablúdi turista, nemá si tu kde 
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sadnúť,  porelaxovať a vychutnať si  atmosféru okolitých budov. Naša terasa,  ktorá bola osadená 
medzi okrasnými stromami, svojím umiestnením a rozmermi vôbec neprekážala vo výhľade, ani 
netvorila  prekážku  pri  prejazde  touto  ulicou.  Bola  dlhé  roky  jediným  miestom,  kde  sa  dalo 
v Národnej ulici posedieť.  Všetci kompetentní mesta sa dušujú, ako im ide o rozvíjanie turizmu v 
Banskej Bystrici a o úzku spoluprácu s podnikateľmi, ale opak je pravdou. Chceli by sme poznať 
aspoň jeden rozumný dôvod, ktorý je po 17 rokoch tak veľkou prekážkou, aby sa nenašlo rozumné 
riešenie  k spokojnosti  nás  všetkých,  ale  hlavne  k spokojnosti  tých,  ktorí  hľadajú  dobré  jedlo 
s príjemným vonkajším posedením vo vedľajšej ulici, nie len na námestí. V letných mesiacoch sa 
všetok pohyb koncentruje na námestie a bočné ulice zostávajú zabudnuté a takmer prázdne. Možno, 
že tých pár zahraničných turistov si pofotí vynovenú budovu Lesov SR, ale inak táto ulica zostane 
len  rýchlou  pešou  komunikáciou,  nie  oddychovou  zónou,  o čo  by  v podstate  všetkým 
kompetentným malo ísť. 
Po celé tieto roky sme si plnili všetky povinnosti voči mestu načas. Nie sme proti novým návrhom 
dizajnu terás, práve naopak. Sme ochotní investovať finančné prostriedky do vynovenia, nakúpili 
sme nové stoličky a chceme riešiť aj vzhľad terasy. 

Odpoveď: Mgr. Miriam Ondrejková, vedúca PS- OB
11.  júna  2013  boli  uznesením  MsZ  číslo  982/2013  –  MsZ  schválené Zásady  zriaďovania  a 
prevádzkovania  sezónnych   vonkajších  obslužných  zariadení  v Pamiatkovej  rezervácii  Banská 
Bystrica. Súčasťou Zásad sú grafické prílohy s vytipovanými objektami Krajským pamiatkovým 
úradom v Banskej  Bystrici,  pred  ktorými  nebude povolené  umiestnenie  sezónneho vonkajšieho 
obslužného zariadenia  -  terasy (ďalej  SVOZ).   Súčasne  grafika  znázorňuje  priestorové  riešenie 
umiestnenia SVOZ. Podľa súčasnej prílohy č. 1 C v lokalite, kde je prevádzka pizzerie EVIJO, resp. 
v Národnej ulici nie je možné umiestniť SVOZ pred touto prevádzkou.

Schváleniu Zásad predchádzalo množstvo rokovaní a stretnutí. Doterajší nevyhovujúci stav 
umiestňovania terás bol aj témou diskusií  na stretnutiach v  rámci projektu  Atraktivita námestia, 
kde do diania  vstupoval koordinátor Ing.  Baník.  Návrh Zásad bol  niekoľkokrát prerokovaný so 
zástupcami  Cechu  hostinských,  príprava  materiálu  bola  aj  súčasťou  diskusie  počas  verejného 
zhromaždenia, ktoré Mesto BB zvolalo v roku 2013. Na výslednej verzii Zásad sa podieľali Krajský 
pamiatkový úrad Banská Bystrica, ÚHA mesta Banská Bystrica, podnikatelia, Cech hostinských 
ako aj odborné útvaru Mestského úradu v BB. 

Z dôvodu potreby riešenia viacerých podnetov zo strany prevádzkovateľov SVOZ, ktoré 
vyplynuli v prípravnom procese pre realizáciu SVOZ, sa uskutočnilo pracovné stretnutie za účasti 
zástupcov MsÚ, ÚHA mesta Banská Bystrica,  Pamiatkového úradu Banská Bystrica,  zástupcov 
Cechu hostinských a poslancov MsZ. Záverom rokovania bol návrh zmien a doplnkov platných 
Zásad. Tieto budú zapracované do materiálu a predložené na rokovanie MsZ v mesiaci apríl t.r.

27. Niektorí  poslanci,  dostali  e-mail  od  pána  Branislava  Rusnáka,  ktorý  sa  sťažuje  na 
neprimerane hlučný spôsob predaja zemiakov na sídlisku Sásová.  E-mail posielam v plnom znení.

Náhodný návštevník banskobystrického sídliska Sásová sa určite pousmeje a možno si aj povie, „to 
sa môže hodiť“, keď jedného sobotňajšieho dopoludnia zazrie, ako podomový predajca s bielou 
dodávkou  s  ampliónom púšťa  sirénu  a  potom vyhlasuje:  halo,  halo,  halo,  dobrý  deň  sa  praje, 
ponúkame konzumné zemiaky...  Nech sa páči vyjsť na ulicu a zastaviť sa pri  aute a pozrieť si 
ponúkané zemiaky aj  s  donáškou do domu.  Sásovčanom už tak do smiechu nie  je.  Táto firma 
prevráti celú Sásovú hore nohami, len aby predali 4 sieťky zemiakov. Pobudia malé deti a miminká, 
ktorých matky sa niekedy až modlia, aby sa ich ratolesti vyspali a zobudili oddýchnuté, usmievavé 
a nie plačlivé, nervózne a nesústredené sa učiť nové veci, potrebné pre ich vývoj. Pracujúci ľudia na 
zmeny nutne potrebujú spať po nočnej, zvlášť, keď ich čaká ďalšia nočná zmena. Starí ,či mladí, 
všetci chceme oddych v tejto stresujúcej dobe, a nie drzých, poplach vyvolávajúcich predajcov. Pri 
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každom  2-3-ťom  dome,  z  jednej  aj  z  druhej,  strany  zopakujú  toto  predstavenie  a  tak  si  ho 
vypočujeme niekoľkokrát. Neviem čo by sme robili, keby sa takýmto spôsobom rozhodli predávať 
aj  iné  firmy.  Žiadam,  aby ste  prehodnotili  túto  situáciu  a  zasiahli  svojim ľudským a  múdrym 
rozhodnutím.

Odpoveď: Mgr. Miriam Ondrejková, vedúca PS- OB
     Mesto Banská Bystrica Mestským VZN Mesta Banská Bystrica č.  2/2012 o podmienkach 
predaja výrobkov a poskytovania služieb na trhových miestach v meste Banská Bystrica schvaľuje 
konkrétne  trhové  miesta,  tržnice  a  príležitostné  trhy.  V  zmysle  §  9  VZN  Mesto  povoľuje 
ambulantný predaj, avšak len v lokalitách, kde nebude obmedzená cestná doprava. To znamená, že 
v zmysle VZN nepovoľujeme predaj  z  mobilného vozidla,  resp.  jeho pristavením pri  obytných 
objektoch. Pre zamedzenie nežiadúceho stavu  bude PS-OB vo veci postupovať v súčinnosti s MsP. 
V prípade ponúkania tovaru cez amplióny PS-OB toto nemá v kompetencii, je to v kompetencii 
MsP. 

Odpoveď:  Ing. Miroslav Bálint, náčelník MsP 
Na túto sťažnosť od viacerých občanov, ktorí v minulosti volali aj na MsP boli na MsP prijaté 

opatrenia s tým, že ak hliadky MsP zistia počas svojej služby takýto nedovolený predaj,  riešia ho v 
zmysle platných noriem. Príslušníkom MsP sa podarilo takýto predaj aj zistiť a osoby, ktoré takto 
predávali svoj tovar boli v zmysle zákona riešené v blokovom konaní. Sťažovatelia boli požiadaní o 
spoluprácu, aby neodkladne v prípade takéhoto predaja informovali veliteľa operačného strediska, 
ktorý neodkladne vyšle hliadku na dané miesto.  Na e-mailovú sťažnosť bola pánovi Rusnákovi 
poslaná  odpoveď, kde ho zástupca náčelníka MsP pán Mgr. Slovák dňa 19.2.2014 informoval o 
prijatých našich opatreniach a požiadal o uvedenú spoluprácu.

28.    Predsedníčka občianskej rady Rudlová - Sásová II, pani Ing. Elena Púchyová, upozorňuje na 
opakovaný  neporiadok  v Sásovej.  Do  rána  zo  soboty  do  nedele  9.2.2014.  Ihrisko  v  piatok 
poupratovala poriadková čata a v nedeľu ráno vyzeralo ihrisko takto – viď príloha. Takisto bola 
opakovane  rozbitá  knižnička.  Pýta  sa,  že  kde  boli  policajné  hliadky,  keďže  ihriská  sú  priamo 
v zábere  kamerového systému.   Žiada,  aby sa  začali  riešiť stanoviská  kontajnerov a aby polícia 
pokutovala, tých čo spôsobujú neporiadok.  Prikladám foto.

Odpoveď:  Ing. Miroslav Bálint, náčelník MsP 

Od pani Ing. Púchyovej k problematike znečisťovania detského ihriska na Rudohorskej ulici, 
ktorá sa pýta kde boli policajné hliadky keď boli dňa 9.2.2014 tieto priestory znečistené odpadkami 
uvádzam: Kontrola detských ihrísk je vykonávaná hliadkami MsP pravidelne počas ich činnosti na 
pridelených okrskoch. Príslušníci MsP sú inštruovaní pri inštruktážach ku kontrole ihrísk a riešeniu 
zistených nedostatkov. Pokiaľ ide o konkrétne riešenie situácie na ihrisku v Sásovej na Rudohorskej 
ulici v nočnej dobe, kedy kontrolu verejného poriadku vykonávajú  2 autohliadky MsP pre celú 
Banskú Bystricu, bolo by potrebné zabezpečiť lepšie osvetlenie uvedeného ihriska , aby pracovník 
kamerového systému mohol detailnejšie zaostriť kameru na činnosť osôb, ktoré sa v nočnej dobe 
zdržiavajú v priestoroch ihriska. Vstup osôb na ihrisko nie je nijako obmedzený ani zakázaný a 
vzhľadom na obmedzené kapacity príslušníkov MsP , nie je možné zabezpečiť prítomnosť hliadky 
MsP počas  každej  noci  na  všetkých  problémových  miestach  v  meste.  Pri  kvalitnejšom zábere 
kamery by bolo možné vidieť, čo osoby na ihrisku robia a v prípade zistenia porušovania verejného 
poriadku by operátor vedel informovať veliteľa OS a následne hliadku MsP. Pomôcť by však mohli 
aj občania, ktorí by pri prechádzaní v okolí ihriska videli porušovanie zákonnosti, nahlásili to na 
telefónnu linku 159 a boli ochotní svoje tvrdenia aj dosvedčiť.
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Pavol Bielik

29.    Nielen  na  sídlisku  Rudlová-Sásova,  ale  aj  v  ďalších  častiach  mesta  sa  rozmohol  predaj  
poľnohospodárskych produktov,  čo  je  vítané ale  spôsob akým predajcovia  oslovujú občanov je 
nevhodný a rušivý. Predajca jazdí pomedzi obytné bloky a do  ampliónu púšťa oslovenie a naviac aj 
húkačku! Keď takto v husto obývanej časti zakrúži pomedzi bloky,tak sa v dopoludňajších hodinách 
opakovane  pobudia  malé  deti.  Myslím  si,  že  je  to  celkove  nevhodné  tak  propagovať  svoje 
produkty. 

Odpoveď: Mgr. Miriam Ondrejková, vedúca PS- OB

Mesto Banská Bystrica Mestským VZN Mesta Banská Bystrica č.  2/2012 o podmienkach 
predaja výrobkov a poskytovania služieb na trhových miestach v meste Banská Bystrica schvaľuje 
konkrétne  trhové  miesta,  tržnice  a  príležitostné  trhy.  V  zmysle  §  9  VZN  Mesto  povoľuje 
ambulantný predaj, avšak len v lokalitách, kde nebude obmedzená cestná doprava. To znamená, že 
v zmysle VZN nepovoľujeme predaj  z  mobilného vozidla,  resp.  jeho pristavením pri  obytných 
objektoch. Pre zamedzenie nežiadúceho stavu  bude PS-OB vo veci postupovať v súčinnosti s MsP. 
V prípade ponúkania tovaru cez amplióny PS-OB toto nemá v kompetencii, je to v kompetencii 
MsP. 

Odpoveď:  Ing. Miroslav Bálint, náčelník MsP 

       Na túto sťažnosť od viacerých občanov, ktorí v minulosti volali aj na MsP boli na MsP prijaté  
opatrenia s tým, že ak hliadky MsP zistia počas svojej služby takýto nedovolený predaj,  riešia ho v 
zmysle platných noriem. Príslušníkom MsP sa podarilo takýto predaj aj zistiť a osoby, ktoré takto 
predávali svoj tovar boli v zmysle zákona riešené v blokovom konaní. Sťažovatelia boli požiadaní o 
spoluprácu, aby neodkladne v prípade takéhoto predaja informovali veliteľa operačného strediska, 
ktorý neodkladne vyšle hliadku na dané miesto.

         Mgr. Peter Gogola
primátor mesta

                                                                                                                      Banská Bystrica
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